

# ISA

ISA - Information  
Sharing Agreements.  
Building Eu agreements  
for the posting  
of workers in the  
construction sector  
VS/2018/0458



PROJECT VS-2018-0458 ISA

## OBJECTIVES

The objectives of the ISA Project are to reinforce transnational cooperation between authorities and stakeholders involved in the posting of workers in the construction sector by promoting information sharing agreements meant to monitor and ease the posting of workers.

By means of a partnership composed by public institutions, social partners, sectoral funds, and research institutes, the project covers: Bulgaria, France, Germany, Italy, Poland, Portugal, Romania, and Spain.

ISA stems from the knowledge developed in the Post-Lab and EU Post Lab projects, implemented between 2016 and 2018.

The projects screened and analysed:

- current practices of administrative cooperation,
- most relevant forms of undeclared work and abuses of legislation on posting of workers;
- possible uses of existing administrative databases to render enforcement activities more efficient and effective.

Findings and policy recommendations from Post-Lab and EU Post Lab are available at this link:

[www.tinyurl.com/eupostlabproject](http://www.tinyurl.com/eupostlabproject)



[www.isaproject.eu](http://www.isaproject.eu)

# RESULTS

How can international cooperation between public institutions ensure workers have their rights respected when employed abroad and companies can easily deal with their obligations? Which role can social partners play to support these goals? How can digitalisation help shaping the related policies and tools?

At [www.isaproject.eu](http://www.isaproject.eu) you can find ISA analysis and proposals, including:

- the 7 Country reports exploring contextual information and preliminary findings;
- 11 Guidelines assessing agreements entered by social security institutions, labour inspectorates, and sectoral funds to monitor and simplify posting of workers;
- updates and news on the project and on the topic of posting of workers;
- the Final report, drawing on the covered experiences to suggest measures and solutions strengthening cooperation at EU level, also by making full use of opportunities entailed by digitalisation of public administration.

Do you want to see more?  
Have a look at the CNCE Youtube channel  
to find videos and extracts from the ISA events. Enjoy!



[www.tinyurl.com/cnceyoutube](http://www.tinyurl.com/cnceyoutube)

## PARTNERS

### ITALY



[www.cnce.it](http://www.cnce.it)



[www.fondazionebrodolini.it](http://www.fondazionebrodolini.it)

### PORTUGAL



[www.iscte-iul.pt](http://www.iscte-iul.pt)



[cies.iscte-iul.pt](http://cies.iscte-iul.pt)

### SPAIN



[www.notus-asr.org](http://www.notus-asr.org)

### POLAND



[www.zzbudowlani.pl](http://www.zzbudowlani.pl)

### ROMANIA



[www.mmuncii.ro](http://www.mmuncii.ro)

### BELGIUM



[www.aeip.net](http://www.aeip.net)

### BULGARIA



[ksb.bg](http://ksb.bg)

### FRANCE



[www.irshare.eu](http://www.irshare.eu)

Associate organisation

### PORTUGAL



[www.act.gov.pt](http://www.act.gov.pt)

# ISA

ISA - Information  
Sharing Agreements.  
Building Eu agreements  
for the posting  
of workers in the  
construction sector  
VS/2018/0458



PROJET VS-2018-0458 ISA

## OBJECTIFS

Le projet ISA vise à renforcer la coopération transnationale entre les autorités et les parties prenantes impliquées dans le détachement de travailleurs dans le secteur de la construction en promouvant des accords de partage d'informations destinés à contrôler et à faciliter le détachement des travailleurs.

Par le biais d'un partenariat composé d'institutions publiques, de partenaires sociaux, de fonds sectoriels et d'instituts de recherche, le projet couvre l'Allemagne, la Bulgarie, l'Espagne, la France, l'Italie, la Pologne, le Portugal et la Roumanie.

Le projet ISA bénéficie des connaissances acquises dans les projets Post-Lab et EU Post Lab, mis en œuvre entre 2016 et 2018. Ces projets ont passé au crible et analysé : (i) les pratiques actuelles de coopération administrative, (ii) les formes les plus courantes de travail non déclaré et le recours abusif à la législation sur le détachement des travailleurs ; (iii) les utilisations possibles des bases de données administratives existantes pour rendre les activités de contrôle plus efficaces et efficaces.

Les conclusions et les recommandations politiques des projets Post-Lab et EU Post Lab sont disponibles en cliquant sur ce lien [www.tinyurl.com/eupostlabproject](http://www.tinyurl.com/eupostlabproject)



[www.isaproject.eu](http://www.isaproject.eu)

# RÉSULTATS

Comment la coopération internationale entre les institutions publiques peut-elle garantir que les droits des travailleurs sont respectés lorsqu'ils sont employés à l'étranger et que les entreprises peuvent facilement faire face à leurs obligations ? Quel rôle les partenaires sociaux peuvent-ils jouer pour soutenir ces objectifs ? Comment la numérisation peut-elle contribuer à façonner les politiques et les outils correspondants ?

Sur [www.isaproject.eu](http://www.isaproject.eu), vous trouverez des analyses et des propositions formulées par ISA, notamment

- les 7 rapports nationaux explorant les informations contextuelles et les résultats préliminaires;
- 11 lignes directrices évaluant les accords conclus par les institutions de sécurité sociale, les inspections du travail et les fonds sectoriels pour contrôler et simplifier le détachement des travailleurs;
- des mises à jour et des nouvelles sur le projet et le thème du détachement des travailleurs;
- le rapport final, qui s'appuie sur les études de cas couvertes par le projet pour proposer des mesures et des solutions permettant de renforcer la coopération au niveau de l'UE, notamment en exploitant pleinement les possibilités offertes par la numérisation des administrations publiques.

Vous souhaitez en savoir plus ?  
Jetez un œil à la chaîne Youtube de la CNCE  
pour trouver des vidéos et des extraits des événements du projet ISA.  
Bon visionnage !

[www.tinyurl.com/cnceyoutube](http://www.tinyurl.com/cnceyoutube)



## LE RÉSEAU DES PARTENAIRES

### ITALIE



[www.cnce.it](http://www.cnce.it)



[www.fondazionebrodolini.it](http://www.fondazionebrodolini.it)

### PORTUGAL



[www.iscte-iul.pt](http://www.iscte-iul.pt)



[cies.iscte-iul.pt](http://cies.iscte-iul.pt)

### ESPAGNE



[www.notus-asr.org](http://www.notus-asr.org)

### POLOGNE



[www.zzbudowlani.pl](http://www.zzbudowlani.pl)

### ROUMANIE



[www.mmuncii.ro](http://www.mmuncii.ro)

### BELGIQUE



[www.aeip.net](http://www.aeip.net)

### BULGARIE



[ksb.bg](http://ksb.bg)

### FRANCE



[www.irshare.eu](http://www.irshare.eu)

Organisation associée

### PORTUGAL



[www.act.gov.pt](http://www.act.gov.pt)